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Detenen Jordi Ausàs en una 
operació contra el contraban
L’exconseller de Governació de la 
Generalitat de Catalunya i exalcal-
de de la Seu d’Urgell Jordi Ausàs 
ha estat detingut pels mossos d’es-
quadra en el marc d’una operació 
contra el contraban de tabac, se-
gons van con� rmar ahir fonts de 
la policia catalana.

Ausàs ha estat detingut junta-
ment amb sis persones més que 
formarien part d’un grup organit-
zat especialitzat en el contraban 
i distribució de tabac procedent 
d’Andorra, segons van explicar 
els mossos, que van practicar les 
detencions entre dimecres a la nit 
i ahir al matí, quan també es van 

escorcollar dos domicilis, un bar i 
un garatge. 

La investigació policial, que 
continua oberta i no es descarten 
noves detencions, va començar el 
passat mes de maig i ha estat diri-
gida pel titular del Jutjat d’Instruc-

ció Número 1 de la Seu i pel � scal 
degà de la ciutat. I des que es va 
iniciar la quantitat acreditada de 
tabac introduït de manera il·legal 
té un valor d’uns 300.000 euros.

Els mossos, que han tingut la 
col·laboració de la guàrdia civil, 
han fet totes les detencions a la 
Seu. Els altres detinguts són Mar-
ta D. G., de 47 anys; Julián G. M., 
de 55 anys; José Félix T. A., de 31 
anys; Antoni R. E., de 52 anys i Ma-
ria Dolores P. M., de 55 anys, tots 
veïns de la Seu, i Maria Teresa F. G., 
de 28 anys i amb domicili a Àlaba. 
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ENTITATS BANCÀRIES

MoraBanc millora el
servei de banca ‘on-line’
MoraBanc ha posat en funci-
onament la nova pàgina d’in-
terconnexió, Online Banking, 
per facilitar l’accés als clients 
fent-la més intuïtiva, àgil i cò-
moda, segons va anunciar ahir 
l’entitat, que va precisar que 
amb el nou disseny s’ha vol-
gut donar una nova orientació 
al lloc permetent als usuaris 
navegar-hi d’una forma més 
senzilla.

El canvi ha suposat també 
una millora en l’accessibilitat. 
Així, segons explica MoraBanc 
en un comunicat, la modifica-
ció més important ha estat “El 
seu gestor”. I és que a través 

d’aquest apartat l’usuari pot 
contactar amb el seu gestor 
personal mitjançant el correu 
electrònic o bé enviant-li un 
missatge de text perquè li tru-
qui i puguin quedar resoltes 
les seves consultes o dubtes. 

Una altra de les novetats 
que trobaran els clients és que 
al lloc web hi ha una pestanya 
anomenada “Operacions pre-
ferides”, en què els usuaris po-
den seleccionar els ítems que 
més els interessin amb l’objec-
tiu que cadascú es pugui fer la 
pàgina al seu gust.
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POLÍTICA

El PS veu “nefast” el nou límit 
fronterer amb França i s’absté
//  Saboya diu que  és equilibrat i censura com va portar el tema l’anterior Govern

El Consell General va aprovar 
ahir la rati� cació de l’acord de 
delimitació de la frontera amb 
França i la rati� cació de l’acord 
per a la gestió conjunta del recurs 
de l’aigua de la conca hidrogrà� ca 
de les fonts de l’Arièja, amb l’abs-
tenció del grup socialdemòcrata, 
que considera que es tracta d’“un 
acord nefast per a Andorra”. 

En aquest sentit, el parlamen-
tari David Rios, que va valorar el 
fet que s’hagi desencallat el litigi 
tot i que hauria preferit esperar 
al canvi de Govern a França per 
millorar l’acord, va explicar que 
s’han cedit moltes hectàrees a 
França, que suposarien uns 53 
camps de futbol segons els seus 
càlculs, i que a més el pic del Ruf 
passa a ser francès i es perd també 
un tram de camí de pastors. 

Per la seva banda, el ministre 
d’Afers Exteriors, Gilbert Saboya, 
va defensar l’acord aconseguit i va 
assegurar que, conjuntament amb 
l’acord per a la gestió de les aigües 
de l’Arièja, són “equilibrats”. A 
més, Saboya va destacar que era 
necessari esvair aquest “únic punt 
de fricció en les relacions amb 
França” i va criticar com s’havia 
portat la qüestió anteriorment. 

Concretament, el ministre va 
fer referència al fet que l’anteri-
or executiu no respongués a les 
demandes del país veí en aquest 
àmbit, i que s’al·legués com a 
motivació l’aturada de les ne-
gociacions l’oposició del Comú 
d’Encamp. En aquest sentit, va 
assegurar que pot comprendre 
que la corporació parroquial 
defensi els interessos del territo-
ri, però que el Govern havia de 
defensar l’interès nacional per 
sobre de tot. 

Pel que fa a la rati� cació de 
l’acord entre el Govern d’An dorra 
i el Govern de la República fran-
cesa relatiu a la gestió conjunta 
del recurs d’aigua de la conca hi-
drogrà� ca de les fonts de l’Arièja, 
els dos grups parlamentaris hi 
han votat a favor.

D’altra banda, el Consell Ge-
neral també va aprovar, en aquest 
cas per unanimitat, els projec-
tes de llei de tinença i protecció 
d’animals i de salut animal i segu-
retat alimentària. Tal com va des-
tacar la consellera socialdemò-
crata Sílvia Bonet, el treball en 
comissió dels dos textos ha estat 
productiu i ha permès millorar 
els textos inicials. 

Tot i això, els socialdemòcra-
tes van mostrar la seva oposició 
a l’esmena demòcrata que prohi-
beix l’accés d’animals a zones pri-
vades senyalitzades i a zones de 
conreu, i al fet que el laboratori 
de salut pública pugui desenvo-
lupar prestacions de servei a ini-
ciativa privada.
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El grup socialdemòcrata considera que amb l’acord se cedeix massa 
terreny a França.                                                                                                     // T. M.

Flexibilitzar els límits de contractació
El ministre de Finances i Funció Pública, Jordi 
Cinca, va apro� tar el debat sobre la modi� -
cació de la Llei del pressupost per permetre 
la contractació de nous policies, secretaris 
judicials i experts per complir les obligacions 
que disposen els organismes internacionals, 
per anunciar canvis en les limitacions de 
contractació de personal en àmbits com els 
cossos especials, l’educació o la justícia de 
cara al pressupost del 2013. El ministre va 
posar de manifest que actualment les baixes 

en educació s’estan cobrint amb eventuals, 
cosa que genera inestabilitat. Malgrat tot, 
la limitació genèrica de no permetre que es 
cobreixin les baixes es mantindrà, perquè es 
vol continuar frenant el sobredimensiona-
ment de l’administració pública.

Respecte a la modi� cació aprovada, 
Cinca va explicar que permetrà pal·liar les 
baixes futures que hi hagi al cos de policia, ja 
que molts agents poden acollir-se a la preju-
bilació voluntària. 

Primer pas per a 
l’eliminació del CAA

El Consell General va aprovar per unanimi-
tat la presa en consideració de la propo-
sició de llei de modi� cació de la Llei de la 
radiodifusió i televisió pública i de creació 
de la societat RTVASA. Així, és previst que 
la llei quedi aprovada al setembre, amb 
l’objectiu d’eliminar el Consell Andorrà de 
l’Audiovisual. La parlamentària demòcrata 
Olga Gelabert va defensar la mesura argu-
mentant que s’emmarca en la voluntat de 
contenció de la despesa pública, mentre 
que el president del grup socialdemòcra-
ta, Jaume Bartumeu, va demanar anar 
més enllà perquè la llei permeti millorar la 
pluralitat dels mitjans públics audiovisuals.


